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Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dzień dobry Państwu, bardzo serdecznie witam na posiedzeniu Komisji po wakacyjnym posiedzeniu 

Komisji Porządku Publicznego, Zdrowia, Spraw Społecznych i Samorządowych. Bardzo serdecznie 

witam Pana Prezydenta Macieja Gramatykę, witam Koleżanki, Kolegów Radnych oraz wszystkich 

zaproszonych Szanownych Gości. Nasza Komisja dzisiaj jest troszkę inna, składa się z dwóch części. 

Pierwsza część obrad posiedzenia po wyczerpaniu tematów skończy się przerwą i w drugiej części o 

godzinie 18 spotkamy się w Domu Pomocy Społecznej „Dobre Miejsce” w Kobiórze na ulicy Promnickiej 

53. Pozwolę sobie dla formalności, choć widzę, że wszyscy jesteśmy, jednak zapytać o obecność. 

Jestem. Pani Wiceprzewodniczącej Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 
Jestem obecna, dzień dobry jeszcze raz wszystkim. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Pani Radna Ola Wysocka- Siembiga. Jest. Mikrofon, mikrofon. 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 
Odzwyczaiłam się. Jestem, dzień dobry, jestem obecna. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Radna Lidia Gajdas. 

Radna Lidia Gajdas 
Tak, jestem. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Pan Radny Grzegorz Gwóźdź. 

Radny Grzegorz Gwóźdź 
Jestem, dzień dobry. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dzień dobry. I Pan Radny Wojciech Czarnota. 

Radny Wojciech Czarnota 
Dzień dobry, obecny. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. Bardzo proszę o przedstawienie, inaczej, poza wyrażeniem opinii na temat porządku 

obrad  posiedzenia czy chcemy coś do tego jeszcze dołożyć? Czy są jakieś jeszcze sprawy, które trzeba 

by dzisiaj omówić? Nie widzę. W takim razie uważam, że porządek obrad nas obowiązuje. W sprawie 

opinii protokół i opinii Państwa do protokołu z poprzedniej Komisji, z czerwcowej Komisji, czy są jakieś 

uwagi? Nie widzę. Dziękuję bardzo, uważam, że protokół został zaopiniowany i przyjęty przez członków 

Komisji. Przechodzimy w takim razie do punktu 4 naszego porządku obrad. To jest raport z  

najważniejszych działań systemu ratowniczo-gaśniczego realizowanych w 2020 roku na terenie miasta 

Tychy i powiatu bieruńsko-lędzińskiego. Jest z nami Zastępca Komendanta Pan Sebastian Łukowicz. 

Bardzo proszę. 

Zastępca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej Sebastian Łukowicz 

Dzień dobry. Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, no tutaj po rozmowie z 

Panią Urszulą już sobie pozwoliłam taką jeszcze krótką statystykę przygotować, jak to wygląda 

odnośnie raportu w porównaniu z rokiem teraźniejszym. Czyli na stan 23 sierpnia roku obecnego 

mieliśmy 1 286 interwencji. Jest to w stosunku do roku ubiegłego 17% spadek. W tym pożarów na 

terenie miasta Tychy mieliśmy 162, jest to około 20 mniej niż w roku ubiegłym. Miejscowych zagrożeń 

mieliśmy w mieście Tychy 990, tutaj w porównaniu do roku ubiegłego jest to znaczny spadek. Wiąże się 
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z tym, że w roku ubiegłym mieliśmy bardzo dużo miejscowych zagrożeń związanych z zabezpieczeniem 

przyszpitalnej Izby Przyjęć, tak, bo od tego roku już do tych wyjazdów nie jeździmy, niemniej jednak 

działania związane z przeciwdziałaniem pandemii dalej trwają. W zakresie alarmów fałszywych 

porównywalna statystyka, 134 alarmy fałszywe do chwili obecnej. Ze względu na kody obiektu, w którym 

mieliśmy pożary, sytuacja wygląda porównywalnie jak w roku ubiegłym. Obiekty użyteczności publicznej 

10, obiekty mieszkalne 80, środki transportu 20, te cechy są bardzo zbliżone do roku poprzedniego, 

uprawy rolnictwo, tutaj zanotowaliśmy lekki spadek, mniej pożarów troszeczkę teraz o jakieś 50%. W 

zakresie miejscowych zagrożeń, ze względu na ich rodzaj mieliśmy 156  interwencji związanych z 

silnymi wiatrami. Jest to prawie 10 interwencji więcej niż w zeszłym roku. Porównywalnie wygląda 

sprawa przyboru wód, 46 interwencji w tym roku, w zeszłym tylko 2. Opady deszczu 120 interwencji. 

Zdarzeń chemicznych związanych głównie z usuwaniem plam po wypadkach i tak dalej było 84. W 

transporcie drogowym zdarzeń mieliśmy 217, porównywalnie jak w roku ubiegłym, czyli 208. Na uwagę 

tutaj zasługuje znaczny wzrost też interwencji tak zwanych izolowanych zdarzeń z zakresu ratownictwa 

medycznego, kiedy nasze zastępy wyjeżdżają w momencie, kiedy nie ma wolnego zespołu ratownictwa 

medycznego. W zeszłym roku przez cały rok było takich zdarzeń 8, w tym roku już do sierpnia mieliśmy 

tych zdarzeń 27, kiedy nasi strażacy jechali w zastępstwie za (niewyraźne) ratownictwo medyczne. W 

zakresie działalności kontrolno-rozpoznawczej mieliśmy w tym roku 54 kontrole. Łącznie 

skontrolowaliśmy 73 obiekty. Obiekty, w których wystąpiły nam nieprawidłowości to 42. Łączna liczba 

nieprawidłowości stwierdzonych 137, głównie dotyczyły instalacji użytkowych, rozmieszczenia czy 

usytuowania gaśnic, a także drożności przejść i dróg ewakuacyjnych. W związku z tym wydaliśmy 6 

decyzji administracyjnych nakazujących usunięcie stwierdzonych uchybień bądź nieprawidłowości. 

Odbiorów obiektów ogółem mieliśmy 10. Spostrzeżeń, wydawaliśmy w tym 4 zastrzeżenia opinii. 

Łącznie wydaliśmy 23. W zakresie gospodarki, w roku bieżącym dzięki współfinansowaniu Urzędu 

Miasta udało nam się zakupić lekki samochód rozpoznawczo-ratowniczy, który już w tym momencie jest 

w tak zwanym podziale bojowym, jeszcze tam go doposażamy, ale z tego miejsca w imieniu 

Komendanta i wszystkich Strażaków dziękuję za wsparcie miasta w zakresie tego zakupu. Na przyszły 

rok planujemy i też będziemy się zwracać do miasta o wsparcie w zakresie budowy instalacji 

fotowoltaicznej, która pozwoli na zasilenie obiektów Komendy, a także Teleinformatycznego Centrum 

Bezpieczeństwa, które się znajduje przy Komendzie. A także będziemy planować budowę garaży 

przynajmniej na 4 stanowiska garażowe, które pozwolą nam na magazynowanie i parkowanie 

samochodów ratowniczo-gaśniczych oraz usytuowanie sprzętu ratowniczo-gaśniczego, żebyśmy mogli 

po prostu też poprawić bazę lokalową i socjalną w budynkach Komendy. Jeżeli jakieś pytania mają 

Państwo w zakresie i raportu, który został zamieszczony, na w materiałach i odnośnie interwencji, które 

teraz mamy, bardzo proszę o pytania. 

 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo za przedstawienie nam pracy Państwa. Tak, rzeczywiście cały materiał, możemy się z 

nim w całości zapoznać. Ja natomiast miałabym dwie rzeczy. Pierwsze, chciałabym zapytać, czy wśród 

tych działań ratownictwa medycznego, czy to są przypadki, gdzie do, gdzie wyjeżdżacie Państwo do 

wypadków, do jakichś dużych zdarzeń? Jak to wygląda w sensie medycznym, bo o tym myślę. 

Zastępca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej Sebastian Łukowicz 

W sensie medycznym wygląda to tak, przy wszystkich zdarzeniach, gdzie udzielana była pomoc 

medyczna w zakresie kwalifikowanej pierwszej pomocy, to tych zdarzeń mieliśmy aż 275, tak.  

W momencie, kiedy jest zagrożenie życia i tak jak już wspominałem, karetka pogotowia nie może 

wyjechać i jedziemy wtedy stricte już nie, to są nie działania tak jakby związane z naszym działaniem, 

gdzieś wypadki drogowe czy pożary, tak, tylko stricte to zagrożenia życia, no to tych zdarzeń mieliśmy 

27, tak. No i tam ratownicy w ramach KPP udzielają kwalifikowanej pierwszej pomocy, no chyba, że na 

zastępie jest też kwalifikowany ratownik medyczny. No to teraz, miesiąc temu zostały znowelizowane 

zasady z zakresu ratownictwa medycznego, gdzie też pomału będziemy wdrażać i przygotowywać się 

do realizacji tak zwanych specjalistycznych działań z zakresu ratownictwa medycznego, gdzie ci 

ratownicy medyczni, no mogli realizować swoje czynności w ramach Państwowej Straży Pożarnej jako 

ratownik medyczny. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję. Jeszcze mam jedno pytanie. W związku z tym, że powiedział Pan o tym, że na przyszły rok 

planujecie Państwo, jako wkład własny potrzebujecie pieniądze na fotowoltaikę, jak również 
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potrzebujecie na hale garażowe. Czy mógłby Pan nam powiedzieć jak, o jakie kwoty chodzi? Żebyśmy 

ewentualnie mogli jako Komisja, to będzie decyzja Komisji, wystąpić z wnioskami w tej sprawie do 

budżetu na następny rok. O jakie kwoty chodzi?  

Zastępca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej Sebastian Łukowicz 

No tutaj jeżeli chodzi o fotowoltaikę, to będziemy się zwracać o pomoc w zakresie kwoty 80 000 złotych. 

Natomiast jeżeli chodzi o halę garażową, no to jest kwota gdzieś w granicach 350 000 złotych. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. Ja nie mam więcej pytań. Otwieram dyskusję. Myślę, że na końcu porozmawiamy 

jeszcze o tych wnioskach, dobrze? Bardzo proszę, otwieram dyskusję. Bardzo proszę, czy są pytania 

jeszcze? Nie widzę. To w takim razie, jeśli Państwo pozwolicie, to ja wypisałam sobie, już 

przygotowałam 2 wnioski, przeczytam je i bardzo proszę ewentualnie o ustosunkowanie się do nich, że 

Komisja wnioskuje o wprowadzenie do budżetu na 2020 rok zadań wkład własny na fotowoltaikę 

budynku Straży Pożarnej, co da oszczędności energetyczne przede wszystkim dla Centrum 

Bezpieczeństwa, które jest zlokalizowane tam w Straży. I drugi wniosek o wprowadzenie do budżetu na 

2022 roku zadania pod tytułem Budowa hali garażowej w kwocie 350 000 złotych. Czy (niewyraźne), 

Państwo do tych wniosków macie uwagi, czy będziemy je głosować? Bardzo proszę o odniesienie się. 

Nie widzę uwag. W takim razie poddaję pod głosowanie ten pierwszy wniosek, dotyczący wkładu 

własnego dla fotowoltaiki. Kto z Państwa jest za, przeciw temu wnioskowi? Bo tak będzie mi łatwiej. Czy 

jest ktoś przeciw? Czy ktoś się wstrzymał? Nie widzę, rozumiem, że wniosek został zaopiniowany 

pozytywnie. I drugi wniosek dotyczący budowy hali garażowej w kwocie 350 000. Czy jest ktoś przeciw? 

Czy jest ktoś za? Wstrzymał się? Rozumiem, że przejęliśmy te wnioski pozytywnie. Bardzo dziękuję 

Panie Komendancie. W takim razie. 

Zastępca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej Sebastian Łukowicz 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Napiszemy już w protokole, że Komisja zapoznała się z raportem z najważniejszych działań systemu 

ratowniczo-gaśniczego realizowanych w 2020 roku na terenie miasta Tychy i powiatu bieruńsko-

lędzińskiego. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 5. Analiza raportu o dostępności alkoholu w 

mieście w kontekście wykonanego audytu. Mamy przed sobą wszyscy wstępny audtyt w tym temacie i 

mamy też na Komisji Panią Annę Szmigiel z Wydziału Zdrowia oraz Panią Dorotę Picho, Naczelnika 

Wydziału Spraw Gospodarczych. Kto z Państwa chciałby na ten temat? Czy Pani, Pani Ania, Anna 

Szmigiel wypowie się na ten temat? 

Kierownik Referatu Polityki Społecznej i Zdrowia Anna Szmigiel 

Dzień dobry, witam serdecznie. To ja tak tytułem wstępu kilka słów. Szanowni Państwo, zgodnie z 

ustaleniami Komisji, jak i wystąpieniem pokontrolnym Najwyższej Izby Kontroli oraz zawartą umową z 

Panem Januszem Sierosławskim, otrzymaliście Państwo wstępny raport dotyczący dostępności 

napojów alkoholowych w mieście w Tychach. Z przeprowadzonej przez eksperta analizy wynika, że 

trendy wskaźników większości problemów alkoholowych w naszym mieście ma tendencję spadkową, a 

polityka prowadzona przez nasze miasto w zakresie ograniczenia dostępności jest warta kontynuacji 

oraz spotkała się z pozytywnym głosem Pana Sierosławskiego. Natomiast zgodnie z zawartą umową i 

ze wcześniejszymi ustaleniami, jest to wstępny raport. Całościowy raport Państwo otrzymacie w grudniu 

tego roku. Raport ten będzie uzupełniony o dane między innymi z Państwowych Agencji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz o dane z GUS-u. Myślę, że propozycja, którą Pan Sierosławski nam 

przedstawił jest zadowalająca i mam nadzieję, że Państwo również tutaj takie macie wrażenie w tym 

zakresie. Także z mojej strony, to tu tyle. Jeśli coś potrzeba, to oczywiście jestem do dyspozycji. 

 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję w temacie. Bardzo proszę o opinię Państwa na temat tego audytu, 

który został wykonany. 

Radny Wojciech Czarnota 
Wojciech Czarnota, poproszę. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Bardzo proszę. 

Radny Wojciech Czarnota 
To jest raport wstępny. Widzę, że przyjęta metodologia to jest metoda porównawcza przede wszystkim, 

ze wskaźnikami na poziomie województwa śląskiego i w kraju. Trudno jest jakby tutaj jednoznacznie mi 

wysnuć jakieś konkretne wnioski co do ewentualnych naszych działań w zakresie polityki zapobiegania, 

a zwłaszcza tego punktu dotyczącego ilości wydanych zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Ze wstępnej, 

bardzo pobieżnej analizy wynika, że nieco wyższy wskaźnik mamy porównawczy w stosunku do Śląska 

i kraju w zakresie tych punktów, gdzie jest sprzedaż alkoholu na miejscu do konsumpcji. Nie wiem czy 

oprócz tych wniosków i rekomendacji dzisiaj w tej części, którą mamy, gdzie mówi się o tym, że poziomy 

są niższe, że tendencja jest spadkowa, czy będą sformułowane jakieś wnioski w zakresie na przykład 

optymalnego, dzisiaj optymalnej ilości punktów, czy będziemy po prostu w stosunku, jakby do 

problemów alkoholowych, które generuje dostępność alkoholu, czy tylko będziemy odnosić się do 

średniej? Myślę, że dzisiaj zastanawiające, ja jakby nie dyskutuję z metodologią, ale jest chociażby z 

ryciny 23 ilość nietrzeźwych osób powyżej 18 roku zatrzymanych w Policyjnych Izbach Dziecka. 

Znacząco wyższy  wskaźnik niż krajowy czy Śląski, chociaż jest tendencja spadkowa. No po prostu 

dzisiaj nadal jakby mamy tylko porównanie, natomiast nie wiem czy będziemy mieli jakąś rekomendację, 

co dalej robimy chociażby z tą ilością punktów zezwoleń, które dzisiaj chyba nie są zamrożone tak do 

końca. 

Kierownik Referatu Polityki Społecznej i Zdrowia Anna Szmigiel 

Chodzi o aktualny stan limitów, to myślę, że Pani Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności 

Gospodarczej Dorota Picho mogłaby coś się wypowiedzieć. Natomiast jeśli chodzi o ten, tą rycinę 23, 

rzeczywiście ta tendencja jest ponad standard, tak jak to wynika nawet z wykresu. Natomiast żeby 

zobrazować skalę problemu, te dwa, ten rocznik 2020 to jest trzydzieści dzieci, które zostało od niej 

odwiezione do Izby i są to dzieci poniżej 18 roku życia. Natomiast my tutaj jako Wydział podejmiemy 

wszelakiego rodzaju starania, aby móc realizować projekty i działania głównie edukacyjne, 

profilaktyczne wśród dzieci i młodzieży, no aby ten trend jakkolwiek zachować, albo też sukcesywnie 

wstrzymać. I jeśli chodzi o porównanie tych danych, myślę, że Pan Sierosławski no w całościowym 

raporcie na pewno jakieś rekomendacje dla gminy zaproponuje. Na ile one będą akceptowalne i jakby 

też wykonalne to to już trudno mi teraz się w tym, w tej kwestii wypowiedzieć, bo nie wiemy jak to się 

zmieni w zależności od tego, jakie dane spłyną i jak one zostaną przełożone na to, co w tej chwili my 

tutaj widzimy, prawda? Także tutaj, no temat jeszcze jest otwarty, jeśli chodzi o taką, chyba takie 

podsumowanie i jak ostateczną wskazówkę ze strony Pana Sierosławskiego dla gminy miasta Tychy. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. 

Radny Wojciech Czarnota 
Ja chciałbym jeszcze dopytać tylko, jeśli mogę. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak. 

Radny Wojciech Czarnota 
Pełny, wstępny, całościowy raport, bo rozumiem, że my będzie, że Państwo będziecie przyjmować ten, 

te wyniki raportu, kiedy będzie, jest planowany jakby? 

Kierownik Referatu Polityki Społecznej i Zdrowia Anna Szmigiel 

Zgodnie z umową Pana Sierosławski tą wersję ostateczną naszego raportu musi przygotować nam do 

15 grudnia. Tak układaliśmy też tą umowę z Panem, aby móc potem Państwu ten raport przekazać i 

przedłożyć na obrady Komisji. Także do 15 grudnia ma, Pan  Sierosławski ma czas, aby cały raport 

ostatecznie przygotować na podstawie wszystkich danych, które spływają. To wynika też z tego, że 

część danych, głównie z PARP-y i z GUS-u dopiero zaczynają spływać do niego, więc on też nie jest w 

stanie przyspieszyć pewnych rzeczy, bo po prostu nie ma materiału badawczego, na podstawie którego 

mógłby pracować. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
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Dziękuję bardzo. Rozumiem, że my całościowym już badaniem będziemy mogli zająć się na pierwszej 

Komisji stycznia 2022 roku, tak?  

Kierownik Referatu Polityki Społecznej i Zdrowia Anna Szmigiel 

Myślę, że tak. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Że tak. 

Radny Wojciech Czarnota 
Jeśli mogę jeszcze dopytać, rozumiem, że w koncepcji badań i w rekomendacjach, jakie mają się 

znaleźć, czy w obszarach, jakie mają być przebadane i wypływających z tego rekomendacjach to 

zostało przedstawione Panu wykonawcy, nie pamiętam nazwiska. Czy tam jest również prośba o to, 

żeby była rekomendacja na to, na jakim poziomie powinny, na jakim poziomie powinna oscylować ilości 

tych zezwoleń poszczególnych? Mówiąc jeszcze bardzo obrazowo, czy my będziemy w tym raporcie 

końcowym mieli wprost rekomendację, że tu powinniśmy na przykład, mamy jeszcze pewien obszar do 

zwiększenia do jakiegoś poziomu albo już on jest przekroczony i powinniśmy próbować zmniejszyć. 

Konkretne jakby wartości, czy to w przeliczeniu na zezwolenia, czy zezwolenia na 10 000 mieszkańców, 

tak jak tutaj jest konkretne rekomendacje takie w stosunku jakby do Tychów, a nie do średniej, bo do 

średniej krajowej to to już dzisiaj widzimy. 

Kierownik Referatu Polityki Społecznej i Zdrowia Anna Szmigiel 

To znaczy tak, ja myślę, że rekomendacje będą na pewno, natomiast jak, na ile one będą sztywne i 

policzalne, no to trudno mi w tym momencie na to pytanie odpowiedzieć. 

Radny Wojciech Czarnota 
W kontekście tego nie było, że ma być wskazane konkretnie. 

Kierownik Referatu Polityki Społecznej i Zdrowia Anna Szmigiel 

Sekundkę. Pan Sierosławski głównie pracuje na podstawie tego wystąpienia pokontrolnego, w którym 

wynikało, że jesteśmy zobowiązani do tego, żebyśmy taką analizę zrobili.Natomiast myślę, że nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby do niego ewentualnie napisać maila albo zadzwonić i poprosić, żeby to ujął w 

taki bardziej policzalny sposób, aby tutaj jasno dać wskazówkę i rekomendację co do liczby i ilości tych 

punktów i zezwoleń dla gminy miasta. No chyba, że tutaj Pani Naczelnik Dorota Picho jeszcze może 

ewentualnie jakimś tutaj głosem też się wypowiedzieć jako Wydział nadzorujący ten zakres, jeśli chodzi 

o limity, prawda? Bo tutaj ten zakres działalności jest w kompetencji innego wydziału. 

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

To znaczy jeśli chodzi o limity, to ja tylko mogę wskazać to co mamy Proszę Państwa w ustawie, znaczy 

w uchwale przepraszam, i na jakim poziomie w tej chwili, na dzień dzisiejszy mamy wykorzystanie tych 

limitów. Te dane, jeżeli Państwo chcecie, mogę przedstawić. 

 

Radny Wojciech Czarnota 
To raczej pytam o to jak, na jakim poziomie powinny być te limity? Uchwała jest zależna między innymi 

od decyzji Radnych, więc może mogą te limity być zdecydowanie wyższe, zdecydowanie niższe. My 

chcielibyśmy, przynajmniej tak ja sobie wyobrażam, ewentualną wskazówkę, patrząc poprzez problem 

alkoholowy, jakich, jaką generuje dostępność alkoholu, móc stwierdzić, czy to jest poziom optymalny 

dzisiaj, czy jest jeszcze jakiś luz mówiąc tak obrazowo, czy już powinniśmy próbować dążyć do 

zmniejszenia dostępności i tylko tyle. 

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

To już raczej jest pytanie do eksperta. 

Kierownik Referatu Polityki Społecznej i Zdrowia Anna Szmigiel 

Tutaj myślę, że spokojnie możemy się z Panem Sierosławskim skontaktować i poprosić o taką jasną 

rekomendację. Jeżeli będzie on tutaj skłonny jako ekspert i osoba zajmująca się tym tematem na co 

dzień, no to myślę, że nam taką rekomendację wskaże. Mam taką nadzieję oczywiście. Natomiast 

dopiero po wykonaniu telefonu będę mogła Państwu coś więcej na ten temat powiedzieć. 
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Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. A ja jeszcze mam w tym temacie właściwie jedną rzecz, która się tak jak gdyby rzuca 

w same oczy. Jak bronić nieletnich przez dostępnością do alkoholu, prawda? To jest pytanie. My to 

robimy cały czas, próbujemy edukować, próbujemy, że tak powiem jakieś restrykcje dla sprzedających 

stosować? Czy można jeszcze coś zrobić, żeby była większa kontrola nad kupującymi nieletnimi 

alkohol? To jest pytanie dla mnie. Myślę, że to bardzo trudne i jak wiemy już z praktyki, bardzo ciężko 

nam się w tej sprawie rozmawiało i ze sprzedającym i karało się sprzedających bardzo ciężko, były 

zawsze odwoływania od naszych decyzji. Także przed nami raczej też i ten temat jeszcze istnieje. W 

jaki sposób uniemożliwić młodym ludziom, nieletnim ludziom łatwy zakup piwa i wyżej procentowych 

alkoholów? 

Radna Lidia Gajdas 
Ja mam jeszcze pytanie Pani Przewodnicząca, mogę? 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak. 

Radna Lidia Gajdas 
W raporcie też jest wskazanie takie, że problem, problem występuje często tam, gdzie jakby najwięcej 

zostało wydanych tych zezwoleń na sprzedaż. Mówię tutaj o jakby zagęszczeniu, jakby na jednym 

osiedlu, czy tam w jednym rejonie bardzo wiele tych zezwoleń zostało wydanych i w tych jednych, nie 

wiem, rejonach mieszczą się i Żabki i jakiejś Mety i inne. I teraz mam pytanie do Pani Naczelnik Picho. 

Czy Pan ekspert, który przygotowuje nam ten raport, będzie zwracać, czy zwrócił się już, może tak, do, 

bo to raczej do Państwa, żeby zrobić taką mapę, jak to u nas w mieście wygląda i czy ta mapa będzie 

też dołączona do tego raportu tak, żebyśmy mieli jakby obraz taki dla nas, jak, no jak to wygląda 

faktycznie?  

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

Tak, Pan ekspert zwrócił się do nas. Mapy jako takiej nie przygotowaliśmy, ale przygotowaliśmy taki 

podział na dzielnice. Dając dane ekspertowi, ekspert wyraźnie widział, w których dzielnicach tych 

zezwoleń jest najwięcej wydanych. 

Radna Lidia Gajdas 
Ale tu to będzie, Pani Naczelnik, to będzie rozpisane czy jak to będzie wyglądać?  

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

Tak, tak, tak, ekspert dostał od nas takie dane, tak, dane, z których, w których po prostu podzieliliśmy 

te zezwolenia na poszczególne dzielnice, zarówno te zezwolenia, jeżeli chodzi o punkty sprzedaży, czyli 

sklepy, jak również o punkty gastronomiczne. I z tych zezwoleń wyraźnie wynika jaka przypada ilość 

zezwoleń na poszczególne dzielnice. Tam podaliśmy też dane dotyczące liczby ludności, czyli oprócz 

tego, ile jest takich punktów ekspert też widział ile jest mieszkańców w danej dzielnicy. 

Radna Lidia Gajdas 
W danym osiedlu, czy? Bo właśnie teraz nie rozumiem tego tu. 

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

Myśmy to chyba częściowo, ja już teraz nie pamiętam, bo ja to zestawienie robiłam, no już kilka miesięcy 

temu. Musiałabym zerknąć, czy myśmy to dzielili dzielnicami, czy. Chyba tak, myśmy to chyba jakiś taki 

podział na osiedla i częściowo też jakby dzielnice, bo my jako takich dzielnic nie mamy, ale tam 

podzieliliśmy na przykład na osiedla M, H, ale był też taki podział jakby na JUWe, więc tak jakby też 

częściowo w tym kierunku poszliśmy. 

Radna Lidia Gajdas 
Ja myślę, tak tylko sugeruję, że taka mapa, która miałaby, mogłaby się znaleźć w raporcie, byłaby też 

dla nas pomocna jakby w takim patrzeniu nazwijmy i zaznaczeniu konkretnych tych miejsc, byśmy 

widzieli wtedy to zagęszczenie Pani Naczelnik, wie Pani o czym mówię. 

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

To znaczy my te punkty również poprosiliśmy tutaj. 
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Radna Lidia Gajdas 
Proszę, aby jednak była taka mapa też. 

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

To jest również wykonane. Wystąpiliśmy do Wydziału Geodezji z prośbą o naniesienie tych wszystkich 

punktów na mapę, mamy to wykonane. Gdyby ekspert dodatkowo chciał dostać dostęp do takiej mapy, 

to jesteśmy to w stanie ekspertowi udostępnić. Ale jakby z samych danych, które tu przekazaliśmy, to, 

no to jasno wypływa. Natomiast też musimy pamiętać, że no są pewne rejony w Tychach, gdzie tych 

zezwoleń jest więcej, chociażby ze względu na charakter tych miejsc. Czyli na przykład jeżeli weźmiemy 

Plac Baczyńskiego, no to wiemy, że to jest miejsce, jakby szczególne, gdzie tych zezwoleń jest więcej 

ze względu na charakter tego miejsca, tak. 

Radna Lidia Gajdas 
Tak, ale to nam też wydaje mi się pokaże, że to, co Pani powiedziała, że są też (niewyraźne) nie 

powinniśmy wydawać, tak, no bo, tylko teraz nie mam na myśli restauratorów tak, właśnie Placu 

Baczyńskiego, tam gdzie się jednak ludzie grupują, ale mówię tutaj o takich zwykłych sklepach, gdzie 

jednak się tego namnożyło, powiedzmy parę metrów jeden od drugiego, no i jednak mieszkańcy o tym 

też dużo mówią, że no źle się im z tym żyje, prawda? Żebyśmy spojrzeli na to, że już jeżeli ktoś by 

nawet przyszedł do Państwa o takie zezwolenie, żeby się jednak grubo zastanowić, że tam już o to już 

jest za dużo, tak, już tam nie będziemy wydawać. Tak myślę, że to też powinniśmy na to zwrócić uwagę 

jednak, bo są takie miejsca. No do mnie dużo jednak mieszkańców trafia, że nie potrafią przejść, bo jest 

sklep koło sklepu, jeden koło drugiego, więc tutaj no już są wydane, ale żeby już nie wydawać na 

przyszłość. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Ja jeszcze. 

Radna Lidia Gajdas 
To też wspomoże. Proszę Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak, ja jeszcze dodam, że powstają jak grzyby po deszczu Żabki. Za niedługo wszystkie sklepy będą 

się zamieniały w Żabki i pytanie jest jedno. Czy każda Żabka musi dostać pozwolenie na alkohol?  

Bo powiedzmy, to już w tej chwili śmiesznie wygląda, że jeszcze niedawno był sklep innej zupełnie 

branży i nagle jest kolejna Żabka, a w kolejnej Żabce jest kolejny alkohol. Jest, zalani Żabkami jesteśmy 

w mieście. 

Radny Wojciech Czarnota 
Dla mnie pytanie, jeśli mogę. Dla mnie jest pytanie, czy mamy narzędzia do tego, żeby warunkować 

przydzielenie zezwolenia na podstawie miejsca, w którym się to znajduje? Bo dzisiaj mamy ilość 

punktów zezwoleń w Tychach. Czy ten raport da nam możliwość określenia ilości punktów, nie wiem, w 

danych dzielnicach, rejonach i tak dalej? Nawet jeśli będą wskazania, czy mamy takie narzędzie? To 

jest pytanie. Ale zobaczymy co będzie też w raporcie. 

Naczelnik Wydziału Ewidencji Działalności Gospodarczej Dorota Picho 

To znaczy, no nie mamy takiej możliwości, żebyśmy mogli wpływać na to, gdzie dany punkt się otwiera, 

a gdzie nie. Jeżeli przychodzi do nas przedsiębiorca i on prosi o zezwolenie, to jeżeli te limity są, to ja 

nie mogę przedsiębiorcy odmówić wydania zezwolenia. Gdyby tych limitów nie było, to na pewno wtedy 

w pierwszej kolejności będziemy brali, jeżeli one zostaną wyczerpane, odległość od najbliższego punktu 

sprzedaży. Wtedy musielibyśmy to uwzględniać, jeżeli limity, które obowiązują, zostałyby przekroczone. 

Natomiast na tym etapie, kiedy te limity są dostępne, no to nie mam takich narzędzi, żebym mogła 

przedsiębiorcy, który do mnie przyjdzie i powie, że on reprezentuje Żabkę, no żebym mogła mu odmówić 

wydania zezwolenia, jeśli spełnia wszystkie wymogi, wiadomo, dotyczące odległości i limitów, bo to 

opiniuje właśnie Komisja Alkoholowa. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. Czy mamy jeszcze w temacie tego audytu pytania? W takim razie czekamy na 

ostateczne, ostateczną ocenę. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 6. Zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zasad podziału środków budżetowych dla jednostek pomocniczych miasta Tychy 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=492273

Data wygenerowania dokumentu: 2024-07-27 18:20:14



oraz wysokości środków budżetowych dla jednostek pomocniczych na rok 2022. Jesteście Państwo w 

posiadaniu tego dokumentu, który jest autentyczny jak ubiegłoroczny, są identyczny schemat podziału 

pieniędzy i identyczny sposób obliczenia kwot. To jest projekt uchwały, który niczym się nie różni od 

poprzedniego roku. Czy mamy jakieś zastrzeżenia czy pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. W 

takim razie, kto z Państwa jest przeciw pozytywnemu zaopiniowaniu tego projektu uchwały? Kto się 

wstrzymał? Nie widzę. Uchwała została przyjęta jednogłośnie pozytywnie. Przechodzimy  do punktu 7, 

to są odpowiedzi na wnioski Komisji. Macie Państwo przed sobą odpowiedzi. Pierwszy dotyczy wymiany 

opraw w realizowanych przez firmę Tauron Nowe Technologie S.A. na zlecenie gminy miasta. Chodzi 

o ulicę Rybną, została przesunięta na czwarty kwartał 2021 roku w związku, jak rozumiem, z brakiem 

(niewyraźne), no bo jak to inaczej nazwać, tak to trzeba było. Drugie. 

Radny Wojciech Czarnota 
Czy ja przy tej odpowiedzi mogę od razu?  

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak. 

Radny Wojciech Czarnota 
Bo myśmy zdaje się prosili o przesunięcie tak naprawdę słupa oświetleniowego, czy tam. 

(niewyraźne). 

To jakby nie jest odpowiedź na to chyba pytanie, chyba że mieszam sprawy. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Oni powiedzieli wcześniej już, że oni nie mają tego w planie, bo to nie jest (niewyraźne). 

Radny Wojciech Czarnota 
Dobrze, dziękuję. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Na czerwcowej Komisji. Drugi wniosek dotyczy wniosku, naszego wniosku z Komisji dotyczącego 

uporządkowania Potoku Tyskiego na odcinku w Urbanowicach. Jest cała korespondencja, macie ją 

Państwo dokładnie. Najpierw mowa o tym, że trzeba wygospodarować pieniądze, że to jest priorytet 

drugi. Pierwszy priorytet to jest uporządkowanie wałów powodziowych, że na to mają pieniądze, podali 

terminy dokładne, kiedy to będzie wykonane. Natomiast wpłynęło ostatnie pismo, które mówi o tym, że 

pieniądze na to uporządkowanie się znalazły i że przystępują do procedur przetargowych na wykonanie 

tego. Macie Państwo to wszystko w całej dokumentacji. Czy chcecie Państwo coś w tym temacie 

porozmawiać? Czy, to wygląda na to, że sprawa się powinna skończyć dobrze. Na razie na papierze, 

zobaczymy jak będzie w realu. 

Radna Lidia Gajdas 
Poczekamy. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Poczekamy, tak. To jest sprawa Polskich Wód i mamy jeszcze, zaraz, jeszcze mamy. Tak, jeszcze 

mamy ten wniosek o czyszczeniu studzienek. My otrzymaliśmy z MZUiM-u też informację, że wykonano 

tyle, wydano poleceń tyle i tyle, zleceń na wykonanie 50 zleceń dotyczących przeszło 130 ulicy i ponad 

1 200 lokalizacji wszystkich urządzeń odwodnienia. Nie wiem, nie sprawdzałam, nie wiem czy to jest 

wykonane dobrze, czy jest wykonane. To zwykle pokażą kolejne ulewy, które wyjaśnią sprawę. Jeszcze 

chciałam się odnieść do naszego protokołu w tej dyskusji naszej, o której mam, to jest punkt 10 

protokołu, była sprawa podniesiona przez Pana Radnego Grzegorza Gwoździa. Dotyczyła wysypów 

odpadów wielkogabarytowych i poremontowych, gromadzonych przy wiatach śmietnikowych. 

Powiedzieliśmy wtedy, że poprosimy na Komisję Panią Naczelnik Annę Warzechę Wydziału 

Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa i udzieli nam wyjaśnień na istniejący problem z 

odpadami w mieście. Ponieważ Pani Naczelnik jest równolegle w tej chwili na Komisji Infrastruktury, 

więc za zgodą Pana Radnego Grzegorza Gwoździa przenieśliśmy temat na wrzesień. Pani Naczelnik 

będzie we wrześniu z pełną informacją. To jest jedna sprawa. I jeszcze chciałam powiedzieć 

(niewyraźne). No właśnie, powiem szczerze, że nie sprawdziłem tego. Chodziło o tą działkę, która jest 

zarośnięta przy ulicy Paprocańskiej i właściwie Poziomkowej. Nie sprawdziłam tego, czy to zostało 
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wykonane, czy nie. I właściwie to by było z wniosków i z tych naszych problemów poruszanych 

wszystko. Czy Państwo macie w wolnych wnioskach i sprawach bieżących tematy do mnie?  

Radny Wojciech Czarnota 
Wojciech Czarnota, jeśli mógłbym zapytać o coś. Bo wydaje się, że jest z nami Pan z Komendy Miejskiej 

Policji. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Tak, jest z nami. 

Radny Wojciech Czarnota 
Jeśli się nie mylę. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy Miejskiej Policji Wojciech Sobol 

Tak, tak. Witam Państwa, Aspirant Wojciech Sobol, Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji. 

 

Radny Wojciech Czarnota 
Chciałem zapytać o, bo, znaczy zwrócono się do mnie z prośbą o  interwencję. Chodzi o boisko, które 

jest w zarządzie MOSIR-u, które jest na ulicy Nałkowskiej za, pomiędzy tak zwanym 

osiemnastopiętrowcem a Przychodnią Zdrowia, tam w okolicach Baron, sklepu Baron, tak potocznie 

nazywanego sklepu Baron. To jest miejsce na, Orlik, po prostu boisko sportowe, na którym po prostu 

spotyka się młodzież, jest dosyć głośno, jest głośno po 22. I to, na co się skarżą mieszkańcy, to jest 

między innymi hałas, ale również to, że to boisko zostało trochę przejęte przez, no grupę no nastolatków, 

czy dorosłych nastolatków i osoby, które chcą pograć w piłkę, są po prostu stamtąd przeganiani. Czy 

ja, mam prośbę, czy w ogóle taki problem gdzieś kiedyś został zgłoszony? I czy ewentualnie, można 

ewentualnie próbować rozeznać sprawę? Tam podobno też są znoszone jakieś meble, no takie miejsce, 

miejsce spotkań, niekoniecznie sportowych spotkań. Czy można ewentualnie spróbować się rozeznać 

sprawę, czy rzeczywiście tak jest? Bądź też, jeżeli to się potwierdzi, to zdyscyplinować i jakoś to 

uporządkować? Regulamin tam jest (niewyraźne). To jest w zasobach zarządzania MZBM-u, 

przepraszam, MOSIR-u. Regulamin mówi też o tym, że to jest chyba do 22 czynne. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Ja mogę do tego pytania jeszcze też dołączyć się Pana Radnego. Też zwrócę się z tym. Pewnie ten 

temat jest znany nam, ja również posłużę się takim samym boiskiem na ulicy Paprocańskiej za 

Przedszkolem, gdzie również przepędzane są dzieci, bo tam też grupa młodzieży przychodzi. Takie 

sytuacje mają miejsce, nie wiem czy jeszcze, ale były podnoszone również na Komisjach, dotyczyły 

boiska przy Szkole na ulicy Konecznego. Takich boisk pewnie jest więcej. I była kwestia monitorowania 

tych boisk, ale no tak praktycznie tam nic nie wnosiło. Także oddaję głos naprawdę i liczę na jakąś 

pomoc właśnie. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy Miejskiej Policji Wojciech Sobol 

Proszę Państwa, ja (niewyraźne) się przyznam, jestem tutaj w Tychach, to jest służba od 1 lipca, dlatego 

ja jestem jakby dopiero wprowadzany tutaj w stan bezpieczeństwa w mieście. No na chwilę obecną nie 

mam żadnych takich informacji, żeby coś tam złego się działo na terenie tych boisk. Natomiast sytuację 

oczywiście rozpoznam, przekażę też zadania dzielnicowym, żeby rozpoznali ten problem, czy istnieje 

faktycznie. Jeżeli będzie istniał, oczywiście podejmiemy odpowiednie środki, żeby, no żeby przywrócić 

tam stan do takiego, znaczy że (niewyraźne) do stanu pożądanego, czyli żeby ludzie po prostu nie 

zgłaszali żadnych problemów. Więc tak jak mówię, na chwilę obecną w przychodzącej poczcie nie 

otrzymywałem żadnych informacji od mieszkańców, że coś złego się dzieje na terenie tych boisk. 

Przewodnicząca Komisji Radna Urszula Paździorek-Pawlik 
Dziękuję bardzo. Czy mamy jeszcze jakieś wnioski, pytania? Nie widzę. W takim razie bardzo 

serdecznie Państwu dziękuję za udział w pierwszej części Komisji. Przerywam posiedzenie Komisji. 

Spotykamy się w Promnicach o godzinie 18. Bardzo serdecznie zapraszam. Dziękuję bardzo. Dziękuję. 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=492273
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